蒋志

蒋志1971年生于湖南沅江，1995年毕业于中国美术学院。蒋志为中国当今最多样性的艺术家之一，他的创作包括摄影、绘画、录像及装置；小说和诗作亦是他开始艺术创作以来的重要媒介。他长期深入地关注各类当代社会与文化的议题，自觉地处在诗学与社会学这两个维度的交汇处上，并著力于如何使那些我们熟悉的日常社会和个人经验转换进作品文本中。
蒋志曾于深圳OCAT美术馆（2016）和广东时代美术馆（2012）举办个人回顾展。他曾参与多个国际机构展览和年展，包括美国古根汉美术馆的“1989后的艺术与中国—世界剧场”（2017）、第九届上海双年展（2012）、第四届广州三年展（2012）、北京今日美术馆的 “首届今日文献展”(2007)，美国国际摄影中心，和亚洲协会的“在过去与未来之间”（2004）、第50届威尼斯双年展的“紧急地带”（2003）和第四届光州双年展的“暂停”（2002）。蒋志曾获颁的奖项包括2000年的中国当代艺术提名奖（CCAA），2010年的改造历史（2000－2009年中国新艺术）学术大奖，以及2012年的瑞信‧今日艺术奖。
JIANG Zhi
Born in 1971 in Yuanjiang, Hunan, China, Jiang Zhi graduated from China Academy of Art in 1995. Jiang works with a wide range of media, including photography, painting, video, and installation. Fiction and poetry have also been an important part of his artistic output. Consistently engaging with contemporary social and cultural issues, Jiang consciously positions himself at the intersection of poetics and sociology, while weaving mundane social and personal experiences into his works.
As one of the most versatile Chinese artists of his generation, Jiang Zhi has had two major solo retrospectives at OCAT Shenzhen (2016) and Times Museum in Guangzhou (2012). His work has also been exhibited by international institutions and biennials, including “Art and China after 1989: Theater of the World” (Guggenheim Museum, New York, USA, 2017),  the 9th Shanghai Biennial (Shanghai Power Station of Art, Shanghai, China, 2012), the 4th Guangzhou Triennial (Guangdong Art Museum, Guangzhou, China, 2012), Beijing Today Art  Museum “The First Today’s Documents (2007 ), “Between Past and Future: New Photography and Video from China” (ICP and Asia Society, New York, USA, 2004),  “Zone of Urgency”, the 50th Biennale di Venezia (Venice, Italy, 2003), and the 4th Gwangju Biennale (Gwangju, South Korea, 2002).  Jiang was awarded the Chinese Contemporary Art Award (CCAA) in 2000, the Academic Award of Reshaping History (Chinart from 2000 to 2009) in 2010, and the Credit Suisse Today Art Award in 2012.
